
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 19-3-2014 
 
Josep Martin Beca 
 
Josep Martín Beca amb NIF 35031477Q, com a president de la Comunitat 
de propietaris del c/ Laureà Miró, 322 (Cantonada c/Nord) 
 
En relació a la permuta de la finca situada a la confluència c/Nord – 
Andreu Amat i com no se’ns ha contestat per escrit a la instància 
presentada a l’Ajuntament d’Esplugues en data 13-1-2014, Nº D’ENTRADA 
20140000245. Número de registre: 2013-2046. 
 
En la que sol·licitàvem: 
 

- Que no s’executi l’obra en aquesta ubicació i es faci en un lloc més 
adient. 

- Que ens argumentin perquè uns veïns han estat consultats i 
d’altres no. 

- Perquè valoren que les sensibilitats i possibles molèsties 
ocasionades als veïns, són diferents depenent de la zona del 
municipi a considerar. 

 
PREGUNTA PER A TOTS ELS GRUPS POLÍTICS I REGIDOR NO ADSCRIT 
 

- Qui són els terminis de resposta de les instàncies? 
- Són conscients de que en un període breu de dues setmanes, s’han 

recollit al voltant de 700 signatures per part del veïnat que mostra la 
DISCONFORMITAT amb la instal·lació proposada? 

 
 

El senyor Figueras diu: 

“Bé, començant pel final, sí, des del Grup d’Esquerra som conscients d’aquesta 
recollida de signatures, així com de les protestes i al·legacions que diversos 
ciutadans i diversos col·lectius han presentat davant d’aquest ajuntament. 
Sobre el termini de resposta de les instàncies, jo desconec el procediment 
d’aquest ajuntament, però per experiència pròpia els puc dir que han trigat sis 
anys a contestar unes al·legacions a una modificació...  

(Veu de fons.) 

No, n’hi han de sis i n’hi han de vuit, i vull dir... No, i n’hi han de nou em sembla 
que també. No, no, no es preocupi, després ja afinaré la pregunta de cara al ple 
passat, i aprofito per recordar-li que les preguntes per escrit que no ha 
contestat, tant les que ha presentat Esquerra com les que han presentat els 
diversos grups polítics, les no contestades tenen un mes per contestar-les –
tenen un mes– si no les poden contestar oralment avui.  



Segons el que jo tinc entès són sis mesos. L’Administració té l’obligació de 
contestar les al·legacions i les instàncies als sis mesos, si no s’entra en el que 
es diu «silenci administratiu», i a partir d’aquí fins i tot tenim una potestat com a 
ciutadans d’impugnar el projecte o el que sigui. Tenen sis mesos per fer-ho.” 
 
 
Maria Jesus Sinfreu 
 
Quines mesures pren l'Ajuntament per lluitar contra la corrupció? 
 

El senyor Figueras diu: 

“Sí, comparteixo l’opinió, en part, del senyor Pons, quan parlem de 
transparència, i lamento també les paraules que ha dit el senyor Giner, no? Vull 
dir, perquè per exemple, precisament ahir em va fer arribar tot el reguitzell 
d’inversions que hi ha hagut en els barris de l’any 2013, vull dir... Per tant, jo 
hagués pogut contestar la pregunta respecte a l’any 2013 –jo l’hagués pogut 
contestar respecte l’any 2013. En definitiva sé que això els dóna molta feina, 
però quan parlem de transparència no és exactament el mateix que corrupció, 
és un altre tema.  

Com lluitem contra la corrupció des de l’Ajuntament d’Esplugues? Jo crec que, 
primer de tot, que tots som honrats. Però clar, això no únicament ens ho hem 
de creure nosaltres sinó que la ciutadania també s’ho ha de creure. Perquè 
s’ho cregui, què hem de fer? Doncs evidentment, ser transparents, però no 
únicament en aquests àmbits a què feia referència el senyor Giner, sinó tots 
aquests àmbits que segurament algun altre grup municipal, i no vull parlar de 
Convergència, ha defensat respecte a tota la transparència respecte a les 
contractacions públiques, i com en el seu moment també va fer Esquerra 
Republicana, que quan sortís qualsevol projecte urbanístic en concret, també 
se li donés publicitat al període d’al·legacions en la revista municipal, que per 
això hi és.  

Amb aquestes mesures evitaríem determinades coses, com aquella suspicàcia 
que sempre hi ha respecte a les contractacions, o qui carai està d’alguna forma 
legitimat, o deixat de legitimar, per intervenir justament en els processos 
administratius que resulta que ens donen tanta feina. En definitiva, eines des 
dels ajuntaments? L’autoconfiança per un cantó, perquè al cap i a la fi a qui 
correspon és a altres administracions, tant a l’Administració del Govern de la 
Generalitat com a l’Administració ara mateix de l’Estat.” 
 
 

 

 



El senyor Fernández diu: 

“Bueno, pues yo le quería preguntar…, yo le quería preguntar a todos los 
grupos políticos aquí presentes, les quería plantear lo siguiente, sobre todo a 
los portavoces, todos los portavoces de los grupos políticos. Señores, en Can 
Clota hay un casal de avis, de la tercera edad. Hay tres centímetros para entrar 
a ese local. Ya hace año y pico tuve una conversación con Sara, con Pilar Díaz 
hace dos años también tuve unas palabras allí, en la puerta del casal. Resulta 
que cuando llegan las elecciones, sean las elecciones que sean, sean 
europeas, municipales, como generales, las que sean, allí sí ponemos una 
tarima, ponemos una tarima para el día de las votaciones, exclusivamente y 
solamente para el día de las votaciones. Mi pregunta es: ¿Es que después de 
las votaciones no entran allí inválidos? Porque hoy mismo he entrado yo a un 
inválido. Ya no quiero entrar más.  

Yo estoy dispuesto a hablar con Enrique, ya que es de Urbanismo, a hablar con 
los técnicos, con Sara, con el que haga falta, y sobre el terreno, sobre el 
terreno se ve, pero no quiero llegar a unas elecciones y que me pongan allí una 
tarima, que eso es un trasto, que hay miles de motivos y miles de cosas para 
hacer allí una pequeña rampa de tres centímetros, señores –de tres 
centímetros. Que no me digan a mí que hay forjado, que hay vigas, que hay… 
Eh, que el que diga que hay vigas, hay forjado y hay lo que ellos se quieran 
inventar, los técnicos de esta casa, le digo yo a Enrique que cuando quiera que 
me llame, vamos, lo vemos, y sobre el terreno se ve. Por lo tanto, solamente 
era eso. Que no valga solamente la tarima que ponen allí para las elecciones, 
sino al día siguiente también, que todos los días entra gente inválida.  

Gracias.” 

 
 

El senyor Figueras diu: 

“Sí, per al senyor Fernández també. Recordo que fa temps vaig presentar una 
moció que parlava, per exemple, d’un local que tenim aquí al costat, i vaig 
demanar precisament que s’adeqüés a les normatives abans de cedir-lo a... Bé, 
que l’ajuntament abans de cedir un local a una entitat, doncs es cuidés que 
aquest local complís totes les normatives degudes i per haver, entre d’altres la 
d’accessibilitat. Òbviament no tornaré a insistir amb aquest tema, perquè l’altra 
vegada una mica més i fan fora els Tres Tombs del seu local, per tant, com 
vostès entendran, no insistiré amb aquest tema, però està bé que els vagin 
recordant també des d’allà baix que no tenim pressupost anual de liquidar les –
com se’n diu?– barreres arquitectòniques, no estem complint amb aquest 
precepte legal de l’eliminació de les barreres arquitectòniques a la via pública, i 
en els equipaments, doncs hi ha alguns que compleixen i altres que no.” 
 


